

馬太福音主日講道系列：從饒恕屢屢不悔改的對頭人去認識神 Knowing God From Forgiving Our Rivalries

經文：馬太福音 Matthew 18:15-22

黃紹權牧師 – 多倫多以馬內利華人浸信會

日期：2023-12-10

直播時間：上午10:15am

聚會地址：Old Unionville Library Community Centre 15 Library Lane Unionville Ontario L3R 5C4 CANADA

講道大綱

(1) 藉重複面對不悔改的對頭人去體貼神 Identifying Ourselves with God While Facing Our Rivalries.

- 申命記 Deuteronomy 19:15

(2) 天地同繫上主心腸中的融合 18:18-20 The Consummation of The New Heaven and New Earth In Assembly Of The Lord's Spirit.

(3) 從饒恕屢屢不悔改的對頭人去認識神 Knowing God From Forgiving Our Rivalries

- 創世記 Genesis 4:2

和合本：

15 「倘若你的弟兄得罪你，你就去，趁著只有他和你在一處的時候，指出他的錯來。他若聽你，你便得了你的弟兄；16 他若不聽，你就另外帶一兩個人同去，要憑兩三個人的口作見證，句句都可定準。17 若是不聽他們，就告訴教會；若是不聽教會，就看他像外邦人和稅吏一樣。

18 「我實在告訴你們，凡你們在地上所捆綁的，在天上也要捆綁；凡你們在地上所釋放的，在天上也要釋放。19 我又告訴你們，若是你們中間有兩個人在地上同心合意地求甚麼事，我在天上的父必為他們成全。20 因為無論在哪裏，有兩三個人奉我的名聚會，那裏就有我在他們中間。」

21 那時，彼得進前來，對耶穌說：「主啊，我弟兄得罪我，我當饒恕他幾次呢？到七次

可以嗎？」 22 耶穌說：「我對你說，不是到七次，乃是到七十個七次。

NET:

15 “If your brother sins, go and show him his fault when the two of you are alone. If he listens to you, you have regained your brother. 16 But if he does not listen, take one or two others with you, so that at the testimony of two or three witnesses every matter may be established. 17 If he refuses to listen to them, tell it to the church. If he refuses to listen to the church, treat him like a Gentile or a tax collector.

18 “I tell you the truth, whatever you bind on earth will have been bound in heaven, and whatever you release on earth will have been released in heaven. 19 Again, I tell you the truth, if two of you on earth agree about whatever you ask, my Father in heaven will do it for you. 20 For where two or three are assembled in my name, I am there among them.”

21 Then Peter came to him and said, “Lord, how many times must I forgive my brother who sins against me? As many as seven times?” 22 Jesus said to him, “Not seven times, I tell you, but seventy-seven times!

[www.ticbc.org](http://www.ticbc.org)

<https://www.youtube.com/@ticbcorg>

revalanwong@ticbc.org